

## **CHA Book Prize in Indigenous Histories, Call for nominations for Books Published in 2024**

**Book Prize:** The Indigenous History Studies Group, an affiliated committee of the Canadian Historical Association, is pleased to solicit submissions for the award for English or French language scholarly books with a publication date of 2024 in the area of Indigenous History in Canada (i.e. scholarly books concerning the history of Indigenous peoples whose territory overlaps with that of the current Canadian state, and/or books concerning Indigenous people whose history involves significant interaction with institutions -- state, ecclesiastic, corporate, or other -- that are closely associated with what would become Canada). The submitted title will build on theoretical, interpretive, and descriptive understandings of the past; contribute to the creation and transmission of knowledge; and show potential readability by a wider audience. Criteria by which the committee evaluates entries include that historical analysis form the central basis of the book's approach (i.e. attention to historical context; primacy of historical sources be they oral, textual, or material; situated within relevant historiography); that it may feature innovative methodology or creative use of source materials, including respect for Indigenous epistemologies alongside or in conjunction with academic scholarship and established academic canon; and that it demonstrates excellence overall, including, of course, the effective and compelling nature of the book's thesis. The prize will be awarded at the annual meeting of the CHA in June 2025. To enter this competition, a copy of any book you wish to be considered for this prize should be sent to committee members by **31 December 2024**. Questions can be directed to Cody Groat at [cgroat@uwo.ca](mailto:cgroat@uwo.ca).

### Committee Members:

Benjamin Hoy  
University of Saskatchewan

Winona Wheeler  
University of Saskatchewan

Kahente Horn-Miller  
Carleton University

Thomas Peace  
Huron University College

Contact Person: Cody Groat

\*For the mailing addresses of committee members please contact Cody Groat at [cgroat@uwo.ca](mailto:cgroat@uwo.ca)

## **Appel aux nominations pour les prix SHC dans le domaine des histoires des peuples autochtones**

**Le prix du livre:** Le Groupe d'étude des histoires autochtones, un comité affilié à la Société historique du Canada, a le plaisir de solliciter des candidatures pour le prix des livres savants publiés au cours de l'année 2024 en anglais ou en français dans le domaine des histoires des peuples autochtones au Canada (c'est-à-dire d'ouvrages savants sur l'histoire des peuples autochtones dont le territoire chevauche celui de l'état canadien actuel et / ou ouvrages sur les peuples autochtones dont l'histoire implique une interaction importante avec des institutions – étatiques, ecclésiastiques, corporatives ou autres – étroitement associées à ce qui est devenu le Canada). Les ouvrages soumis doivent notamment s'appuyer sur des connaissances théoriques, analytiques ou descriptives; contribuer à l'accroissement et à la transmission des connaissances; et être accessibles à un large public. Les critères sur la base desquels les ouvrages seront évalués incluent la place centrale occupée par l'analyse historique (l'attention portée au contexte historique; la priorité accordée aux sources historiques, qu'elles soient orales, textuelles ou matérielles; la pertinence de l'ancrage historiographique); le caractère innovant de la méthodologie ou l'utilisation originale des sources, y compris le respect des épistémologies autochtones, en accord avec les standards de la production universitaire; et enfin, l'excellence générale de l'ouvrage, ce qui inclut le caractère convaincant de la thèse et l'efficacité de la démonstration. Le prix sera décerné lors de l'assemblée annuelle de la SHC en juin 2025. Afin de soumettre une candidature, veuillez envoyer aux membres du comité une copie du livre que vous souhaitez présenter avant le **31 Décembre 2024**. Envoyez les questions à Cody Groat à [cgroat@uwo.ca](mailto:cgroat@uwo.ca)

Membres du Comité:

Benjamin Hoy  
University of Saskatchewan

Winona Wheeler  
University of Saskatchewan

Kahente Horn-Miller  
Carleton University

Thomas Peace  
Huron University College

Personne de contact: Cody Groat

\*For the mailing addresses of committee members please contact Cody Groat at [cgroat@uwo.ca](mailto:cgroat@uwo.ca)